
SLOVENSKÝ ODBOROVÝ ZVÄZ VEREJNEJ SPRÁVY A KULTÚRY 
 

 
Z á p i s n i c a 

z 3. zasadnutia Snemu SLOVES  
konaného 23.4.2024 v Bratislave 

 
 
1. Rokovanie sa uskutočnilo v Bratislave. Rokovania sa zúčastnilo 37 členov Snemu, t. j. 

84,09 % a revízorka účtov SLOVES A. Beracková. 
 
2. Rokovanie otvorila M. Rácová, predsedníčka SLOVES a viedla A. Broszová, 

predsedníčka sekcie územnej samosprávy SLOVES. 
 

3. Snem zvolil mandátovú komisiu v zložení D. Podstavek, S. Rudavská, J. Rybáriková a 
návrhovú komisiu v zložení M. Lipková, P. Kulan a D. Vranovičová. 

 
4. Kontrolu plnenia uznesenia 2. zasadnutia Snemu SLOVES vykonala predsedníčka 

SLOVES. 
 

5. Predsedníčka SLOVES predniesla Správu o plnení Úloh SLOVES za rok 2023. Vo 
svojom vystúpení pripomenula, že vzhľadom na to, že rok 2023 bol rokom VIII. Kongresu 
SLOVES, plnenie úloh na rok 2023 bolo zhodnotené na zjazde v rámci plnenia Programu 
SLOVES, z ktorého úlohy vychádzajú. Uviedla, že v neistom období dvoch výmen vlád 
a troch premiérov sme mali istotu aspoň v podpísaných KZVS pre štátnych a verejných 
zamestnancov, ktoré boli uzatvorené ešte v júli v roku 2022 a ktoré zabezpečili 
valorizáciu platov od 1.1.2023 o 7% a od 1.9.2023 o 10%. Vyjadrila presvedčenie, že aj 
napriek nesúhlasu s rozdielnou valorizáciou štátnych a verejných zamestnancov 
a učiteľov, bolo podpísanie kolektívnych zmlúv vyššieho stupňa správne, nakoľko 
s odvolanou vládou, resp. úradníckou by sa už zmluvy nepodpísali. Poukázala opäť na 
nefunkčnosť sociálneho dialógu a prijímania zákonov v skrátenom legislatívnom konaní, 
resp. prostredníctvom poslaneckých návrhov bez odbornej diskusie. V tejto súvislosti 
predsedníčka uviedla, že náš odborový zväz podporil aj list prezidentky KOZ SR 
adresovaný prezidentke SR, aby zákony, ktoré neprejdú riadnym legislatívnym procesom 
nepodpisovala. Predsedníčka SLOVES ďalej uviedla, že aj napriek ťažkému obdobiu, 
ktorému sme čelili, sa nám na podnikovej úrovni aj v minulom roku podarili vyjednať KZ 
napr. pre zamestnancov MV SR, úradov práce, vo Finančnej správe, na Štatistike 
a v neposlednom rade Sociálnej poisťovni. Pripomenula, že okrem kolektívnych zmlúv, 
ktoré sú zverejnené na webovej stránke SLOVES, pravidelne odborový zväz zverejňuje 
informácie z rokovaní orgánov SLOVES, základné dokumenty, informácie zo sekcií a 
aktuálnu legislatívu. 

 
Predsedníčka SLOVES vo svojom vystúpení zhodnotila aj priebeh VIII. Kongresu 
SLOVES, na ktorom bol schválený program na ďalšie volebné obdobie a boli zvolení 
funkcionári na všetkých úrovniach.  
 
V rámci medzinárodnej činnosti vyzdvihla veľmi dobrú spoluprácu s kolegami z Českej 
republiky a s medzinárodnou organizáciou EUROFEDOP, ktorej je SLOVES členom.  
 



6. Písomný materiál Výsledky hospodárenia SLOVES za rok 2023 uviedla predsedníčka 
SLOVES. Stanovisko revízorov účtov SLOVES k výsledkom hospodárenia SLOVES za 
rok 2023 predniesla A. Beracková, revízorka účtov SLOVES. 

 
7. Písomnú Správu o čerpaní sociálno-podporného fondu SLOVES za rok 2023 podľa 

jednotlivých sekcií predložila predsedníčka SLOVES. 
 
8. Vo všeobecnej rozprave predsedníčka SLOVES informovala o príprave kolektívneho 

vyjednávania kolektívnych zmlúv vyššieho stupňa pre štátnych a verejných zamestnancov 
na rok 2024 a 2025, o školeniach funkcionárov SLOVES, aj o premiérom avizovanom 
30% prepúšťaní zamestnancov verejnej správy na ústredných orgánoch štátnej správy. 

 
V rozprave vystúpilo 8 členov Snemu. 

 
9. Predsedníčka návrhovej komisie M. Lipková predniesla návrh uznesenia. Snem uznesenie 

schválil jednomyseľne. 
 

 
Bratislava 23.4.2024 
 

  Mgr. Milena Rácová, v. r. 
     predsedníčka SLOVES 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 


